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§ 30

Mötets öppnande/Välkommen//Närvaro

Kommunala pensionärsrådets ordförande Lars Westermark (C) öppnar mötet och hälsar alla
välkomna.
Närvarande: Se första sidans närvaroförteckning.
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§ 31

Inbjudna förtroendevalda

Kommunstyrelsens ordförande Hanna Svensson (S) samt Ove Wallin (C) kommunalråd är 
inbjudna för att informera om hur och vad Mittenstyrets politik kommer att ha för påverkan 
på kommunens seniorer.
De redogör kort tillsammans om läget i kommunen. Information ges avseende äldreomsorg 
och kommunens seniorer. Därpå en stund för frågor och samtal. De ger också information 
utifrån de frågor som föreningsrepresentanter haft inför mötet.
 
 
Nya upphandlingar som höjer kvaliten. Flera avtal har setts över.
Man ber att få avvakta med vissa frågor då man behöver ta med sig dessa till regionen, 
exempelvis färdtjänst. Avtalen har jobbats med för att justeras och bli bättre.
En skattehöjning har skett som möjliggjort att bibehålla kvaliten på den kommunala 
servicen.  
Det pressade ekonomiska läget som de flesta kommuner tampas med, har varit en fråga som 
tagit upp mycket av det nya Mittenstyrets tid. Det har resulterat i den budget som kommer 
att beslutas av Kommunfullmäktige.
 
Fråga om toalett vid ICA eller biblioteket. 
Ingrid Leander (PRO Ekerö) frågar: Varför kan inte kommunen ordna frågan om toalett? 
 Företaget Enrep äger fastigheterna, men frågan ligger hos företaget Paliro som driver dessa 
och kommer att ha möte framöver med kommunen. Man ber att få återkomma om detta.
Här nämns också ytterligare parkbänk och möjligheten att sätta sig och vila.
Lokaler kan hyras efter en lista som gäller kommunala lokaler. De övriga kan vara svåra att 
hyra och få tillgång till. Det vore bra att få in i ett och samma system, men det finns flera 
svårigheter. 
Eventuellt i en framtid kommer ett nytt verksamhetssystem kunna lösa vissa frågor.  
Det är ont om möjligheter till satsningar pga det kärva ekonomiska läget som de flesta 
kommuner befinner sig i.
Det som redan beslutats genomförs och både idrottshallar och skolor kan öppna möjligheter 
som tros påverka äldre positivt. Även det nya större äldreboendet vid Träkvista. 
Behoven och efterfrågan finns men detta kostar pengar och detta går inte att ge löften 
eftersom det inte ryms i budget.
Fråga om föreningshus? Finns långsiktig planering?
Diskussion om allaktivitetshus. Då skulle möjligheterna till att man fyller huset med 
aktiviteter hela dagen vara viktigt. Det kan tänkas att pensionärer är aktiva under dagen, för 
att sedan lösas av senare under dagen av skolelever efter skolan.
Vidare diskussion om lokalfrågan som även omfattar kyrkan, scouterna (som byggt eget). 
Lokalen Fabriken nämns som ett alternativ för lokal.
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Likabehandling i frågan om lokalhyra nämns, oavsett om dessa drivs i offentlig eller privat 
regi. 
Vissa lokaler för slöjd nämns som ett exempel där det inte alltid varit möjligt att få tillgång till 
lokalen. Det finns en diskussion om bl a Ekerö Möbler och andra lokaler som skulle kunna 
användas på ett både bra och lämpligt sätt.
De förtroendevalda lovar att återkomma och ta tag i de olika frågorna. Här finns redan 
konkreta frågor som väntas beslutas om inom kort. I vissa fall sker utredningar som 
behöver göras, men i flera fall med lokaler väntas detta behandlas inom kort. 
Exempel på lokaler för ridning och många andra föreningsaktiviteter står högt upp på 
agendan för de förtroendevalda. 
Det nämns ett exempel från Adelsö där föreningssamarbete i form av ett råd som 
samarbetar och når ut med gemensam information.
Mats Palmborg (L) ställer en fråga om skolan i Träkvista och vem som driver denna? 
Även här är det Enrep bygger och kommunen driver den egna verksamheten. Andra 
verksamheter drivs och upphandlas. Kullen och Skärvik på Adelsö nämns som exempel. 
Stockbygården nämns som ett exempel på lokal som är möjlig att hyra. I framtiden kommer 
man att se över vilket renoveringsbehov som finns. Ekerö Bostäder har uppdraget att se över 
vilka möjligheter som finns.
Lokalen Erskinsalen nämns som ett exempel där det kan finnas tillgänglighetsproblem och 
frågan är under behandling.
Biståndsbedömning kring ledsagare berörs. Eventuellt kan det ha uppfattats att detta ej varit 
så frikostigt som tidigare. 
En fråga som tagits av Socialnämnden och behandlats tas upp, där förvaltningen svarat IVO 
tas upp mötet.  
Flera frågor riktas till Socialnämndens ordförande kring bemanning på äldreboenden.
Frågan om hjälpmedel kring hörsel är ett av dessa.
Vidare anmärkan om att parkbänkar kan betyda mycket för de äldre. Förutom 
trevlighetsfaktorn är det mycket viktigt för äldre. 
Papperskorgar nämns också som ett fenomen som kan stå närmare och trevligt i kommunen.
En sista fråga om hur miljön för de äldre varit under sommaren. Eftermiddagssol på 
Ekgården tas som exempel. 
Plantera träd för att få skugga. Planering av denna plantering. 
En fråga om ritningar från Byggnadsförvaltningen. 
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§ 32

Föregående möte/minnesanteckningar

minnesanteckningar-kpr-2023-10-14pdf-1 (ekero.se)
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§ 33

Ordförande informerar

Nya planerade inbjudningar:
Eventuellt samhällsbyggnadsförvaltningen samt kultur och fritidsnämnden. 
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§ 34

Information från pensionärsorganisationer

Det bestäms och det finns en önskan att föreningars frågor läggs till minnesanteckningarna. 
Listan med frågor (från föreningsrepresentanter) skickas även om möjligt direkt till de 
politiskt valda i KPR.
SPF har en arbetsgrupp som ser efter medlemmars intressen. Man undersöker vilka 
kontakter finns det med politiker? 
 
Diskussion om hur föreningar har möjlighet att hitta medel som kan leda till både resor och 
andra aktiviteter. Kommunen har begränsade möjligheter att stödja, men det påpekas hur 
vissa föreningarna själva kan genomföra detta. Valhalla är ett projekt i Sandviken där 
pensionärsorganisationer gör nästan allt själva med visst stöd av kommunen. Mycket goda 
resultat av att bryta ensamhet har uppnåtts.
Monika har som tidigare ordförande gjort en uppskattande projektbeskrivning och 
informerat vissa av de valda politikerna. Sam och Monika fortsätter att arbeta med en plan.
Följande är en utskrift från föreningsrepresentantmöte inför KPRs möte, (16 oktober 2023). 
Detta möte och anteckningar är ordnade av de representerade föreningarna PRO och SPF.
Utskrift:
Anteckningar förda vid planeringsmöte med SPF Mälaröarna, PRO Ekerö
och PRO Färingsö den 16 oktober 2023 i lokalen Fyren på Ekerö bibliotek
Närvarande:
Ulf Pewe, SPF Mälaröarna
Ingrid Leander, PRO Ekerö
Rolf Norén, PRO Ekerö
Lola Pettersson Häll, PRO Färingsö
Ylva Helmersson, PRO Färingsö
Förslag på ärenden att ta upp på KPR-mötet den 30 november 2023
1 I minnesanteckningarna från KPR-mötet den 4 oktober saknas kommentarer
till de ärenden som pensionärsorganisationerna anmält till beredningsmötet.
2 Frågan om offentliga toaletter i Ekerö centrum kvarstår sedan tidigare.
3 Frågan om parkbänkar på vägen från Ekerö centrum till Ekebyhovs slott
samt från Stenhamra busshållplats till Hälsocentralen kvarstår sedan
tidigare. Hur skulle en ”sponsring” av bänkar kunna lösas?
4 Önskemålet om en hörselkonsulent kvarstår.
5 En förteckning över alla lokaler som finns tillgängliga att hyra önskas,
kommunens lokaler och andras, med pris angivet.
6 Dagverksamheten för dementa på Ekdungen är underbemannad. Finns
några planerade åtgärder?
7 Hur är bemanningen med läkare och sjuksköterskor på äldreboendena?
8 Har man tagit bort möjligheten för personer med hemtjänst till ledsagning vid
promenad, besök hos frisör, åka och handla och så vidare? Varför, i så fall?
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9 Sjukresor och färdtjänst – en del chaufförer vägrar att köra till Ekerö och
Stenhamra. Inköpsrutiner och uppföljning behöver ses över.
10 Budgetförslaget – vilka förändringar föreslås som vi måste känna till?
11 Önskemål om protokoll i stället för minnesanteckningar.
12 Ärenden från beredningsmöten ska vara med på kallelsens ärendelista.
13 Är det beslutat vem som ska driva äldreboendet i Träkvista?
14 Erskinesalen är inte användarvänlig – hårda stolar och svårt för rörelse-
hindrade att ta sig in.
15 I arbetsformerna för KPR står det att rådet rapporterar till kommunstyrelsen.
På vilket sätt sker det? Protokollförs det?
Ekerö den 16 oktober 2023
Vid pennan
Ylva Helmersson
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§ 35

Information från politiken

Information om visning av provlägenhet: Ekgårdens visning av provlägenhet hade inte 
kommit alla i KPR tillhanda. Detta löstes genom att man kan anmäla sig både till 
socialnämndens funktionsbrevlåda samt till nämndsekreterare.
Monika Nyberg (M) informerar om 3 motioner som hon arbetar med. En av dem är ett 
förslag att man skall kunna gå till Ekgården för att äta. En annan är att få reglering av värme 
inbyggt i äldreboenden. 
Ytterligare framtida förslag från (M): Skall seniorer kunna arbeta som rastvakt? Hur skall 
detta om möjligt organiseras ställs som en fråga. Det kan vara genomförbart i Ekerö enligt en 
modell från Stockholms stad med skolmorfar eller skolmormor.
Mats Palmborg (L): Transporter är en fråga som engagerar i Ekerö. Det finns en osäkerhet 
kring att bo på Ekerö, när det gäller transporter. Detta gäller speciellt för äldre. Olika statistik 
på hur många äldre som bor i Ekerö förekommer.
Ulla Melin (MP): Information om att sopkärlen på Ekerö kommer att bytas ut. Det förväntas 
att detta kommer att underlätta för äldre, som slipper transportera vissa sopor. Vissa 
kostnader nämns och förväntas bli högre.
Margit Hammarström (S): Information om faror vid övergångsställen för äldre. Speciellt 
vintertid då snö ställer till med problem.
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§ 36

Statistik – lediga platser äldreboende

200 permanenta platser  (71 platser på Söderströmsgården, 82 på Kullen och 47 på 
Ekgården)
8      korttidsplatser            (6 på Ekgården och 2 på Söderströmsgården)
2      växelvårdsrum            (Ekgården)
5      avstängd avdelning    (Ekgården)
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§ 37

För kännedom

Information om hur kommunstyrelsens beslut våren 2023 påverkar rådets sammansättning. 
Förutom föreningsrepresentanter kommer även förtroendevalda politiker att få välja 
ersättare och skicka in namn på dessa till kansliet via kommunstyrelsens funktionsbrevlåda 
(kommunstyrelsen@ekero.se) för att utses av kommunstyrelsen.
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§ 38

Kommande möte

Möten för 2024 kommer att tas fram av nämndsekreterare tillsammans med ordförande. 
Dessa kommer att ligga på ungefär samma datum som de gjort 2023.
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